

Course Description (课程介绍):

The eighth grade class is a high level class that prepares students for the Advanced Chinese class. Students should have certain abilities in speaking, reading, and writing in Chinese. The class will be focused on learning vocabulary, word recognition, forming sentences, and reading comprehension. We will also be going over basic grammatical rules, sentence patterns, and idiom usage. Students will to comprehend as well as write their own texts and essays in Chinese. In addition, students will learn more about Chinese culture and history.

中文第八册适应于学生已完成七年级的中文课程或相应的水平。八年级教学着重于提高学生的语言表达能力,阅读能力和写作能力。全课采用标准标准普通话教学,教学中将介绍中文语法,语句,成语的用法。同时介绍中国传统文化和历史知识。

Prerequisite:

Speak Mandarin Chinese Fluently

中文听,说,读,写能力已经达到一定的水平。

Age recommendations (学生年龄段):

Students who have finished grade 7 Chinese or the equivalent in Chinese educational classes are qualified to join our class.

Textbooks (教材):

中文第 8 册书 (中国暨南大学华文学院 编)

References (参考资料):

新华字典

中文八年级教学参考书

Objectives (教学目标):

1. Learn and Consolidate characters and phrases, recognition of similar-looking and similar-sounding words. Identify and correctly use grammar, sentence structure, patterns and Idiom.
2. Practice the ability to understand and participate in spoken Mandarin in dialogue and discussions
3. Practice in Mandarin Chinese emphasizes communication skills in real-life situations.
4. Students must know how to use a Chinese/English dictionary and type using PinYin on the computer.

- 1 所学生字及词语能够“读,写,用”。
- 2 正确区别形近字,多音字。
- 3 熟悉汉语语法的基本结构,掌握课文重点句型和成语。
- 4 达到标准发音语音,语调,语顺。
- 5 学习常用生活对话,并能阅读短文,并能说出中心思想。
- 6 学会使用字典和拼音输入法。

Teaching Methods (教学方法):

The lectures and discussions are the major methods in improving students' understanding of the text. Homework is an important means to help students strengthen their language skills and comprehension skills. Student will be required to only speak in Chinese during class time.

老师引导的学生积极参与的互动式课堂教学为主。课堂上只讲中文。作业用中文发给学生，学生与老师之间的沟通使用中文。

讲授课文的同时讲授相关的中国历史、人文知识，扩大学生的知识面。

Student/Parent Responsibilities (学生，家长责任义务):

- 1、家长应保证学生全勤，按时到校，
- 2、家长应督促学生完成课本作业和朗读作业，
- 3、家长要积极鼓励和协助学生参加中文学校的活动和比赛，
- 4、家长需给学生按时打印出所发的复习题资料，
- 5、学生应按要求保证课堂纪律，认真听讲。
- 6、学生应该完成布置的作业，课上尽量讲中文。
- 7、保持教室清洁。

Required Supplies (文具要求):

两册书、原子笔（钢笔）、笔记本、字典。

Grading (评分标准):

- 1、出勤比率----10%
- 2、课堂纪律----10%
- 3、学习积极性----10%
- 4、作业完成度----10%
- 5、考试成绩----60%

额外加分：作业，测验,参加学校及班级活动

Calendar (教学进度表):

Day	Date	Event	Comment	
1	8/18/2019	Class	The first day of school & open registration 开学首日，注册	学习第一课《开学典礼》的生字、课文。
2	8/25/2019	Class	Registration, Normal class/注册，正常授课	复习第一课课文， 学习阅读《在开学典礼上的讲话》。
3	9/1/2019	No Class	劳动节，补课	学习第二课《一堂有趣的中文课》的生字、课文。
4	9/8/2019	Class	Student roster check 注册学生名单核对	复习第二课课文， 学习阅读《中国人的姓和名》。
5	9/15/2019	Class		学习第三课《一场篮球赛》的生字、课文
6	9/22/2019	Class		复习第三课课文， 学习阅读《画眼睛》。
7	9/29/2019	Class		中华文化讲解，复习前三课，小测验。
8	10/6/2019	Class		学习第四课《农夫和蛇》的生字、课文
9	10/13/2019	Class		复习第四课课文， 学习阅读《李寄杀蛇》。
10	10/20/2019	Class	Sunday before Veterans Day. Normal class/正常授课	学习第五课《三个和尚》的生字、课文
11	10/27/2019	Class		复习第五课课文， 学习阅读《百灵鸟搬家》。
12	11/3/2019	Class		学习第六课《成语故事》的生字、课文
13	11/10/2019	Class		复习第六课课文， 学习阅读《点金术》。
14	11/17/2019	Class		复习巩固前六课。

教学大纲 G8

	9			
15	11/24/2019	Class		复习前六课，期末考试。
16	12/1/2019	No Class	No Class. Thanksgiving Weekend	无课，感恩节周末
17	12/8/2019	No Class	No Class. USF Final Exam	无课, USF 无教室
18	12/15/2019	Special Event	End of Semester Event USF Business Building Room BSN1100 9:00 am - 5:00 pm. Last day of school, Report cards, awards.	学校最后一天，发成绩单，全勤奖